
Protokół nr 42 /XLII/10
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 31 marca 2010r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia -  10.15
Godzina zakończenia -  13.50

Sprawy regulaminowe:
a) Otwarcie sesji i powitanie gości.
b) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Radni nieobecni na posiedzeniu:
Irena Caryk
Jolanta Kasprzyk

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  19 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 1 
do protokołu)

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  zaproponował  wprowadzenie  do  porządku  obrad  sesji  w  punkcie 
„Podjęcie  uchwał”  ppkt. „j” projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr 331/XL/10 z dnia 27 stycznia 2010r. 
w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego poprzez wniesienie wkładu pieniężnego 
do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Nowej Rudzie.

Radny Piotr Wróbel – w imieniu Komisji Gospodarczo – Budżetowej wnioskuje o zdjęcie z porządku obrad 
sesji  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w   wodę  i  zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. Uzasadniając stwierdził, że Rada Miejska nie ma wpływu na wysokość i kalkulację 
stawek za wodę i ścieki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – zaproponował wprowadzenie do porządku obrad w pkt.4 
„Prezentacji Polsko – Czeskiej Wyższej Szkoły Biznesu i Sportu”.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z wnioskami o wprowadzenie 
zmian.

Rada Miejska 18 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym się od głosowania”:
przyjęła porządek wraz z niesionymi poprawkami .

Rada Miejska   przyjęła porządek obrad w brzmieniu :  
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od   dnia 23 
lutego 2010r. do dnia 19 marca 2010r. 
4. Prezentacja Polsko- Czeskiej Wyższej Szkoły Biznesu i Sportu
5. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010. 
b) w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
c) w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie od Powiatu Kłodzkiego  nieruchomości lokalowej położonej 
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w Nowej Rudzie przy  ul. Świdnickiej nr 45-45a.  
d) w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 

przestrzennego 
e) w sprawie zmiany uchwały nr 287/XXXVI/09 z dnia 16 września 2009r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ul. Słupieckiej 
f) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

obszarów w rejonie ulic : Mała Kolonia i Jasna 
g) zmieniająca uchwałę Nr 60/VI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 10 kwietnia 2003r. w 

sprawie Statutu Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
h) w sprawie zasad używania herbu, barw i hejnału Miasta Nowa Ruda 
i) zmieniająca  uchwałę  Nr  331/XL/10  z  dnia  27  stycznia  2010r.  W sprawie  wyrażenia  zgody na 

podwyższenie  kapitału  zakładowego  poprzez  wniesienie  wkładu  pieniężnego  do  Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Nowej Rudzie.

j) w sprawie zatwierdzenia regulaminów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na 
2010r. 

6. Odpowiedzi na interpelacje.
7. Interpelacje radnych.
8. Zapytania radnych. 
9. Sprawy różne.
- sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za 2009r. 
10. Zakończenie obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej Behan zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu z XLI sesji 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”  
przyjęła protokół z XLI sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 23 lutego 2010r. do dnia 19 marca 2010r.   - zał. nr 2

Radny  Krzysztof  Ruchter  –  pytanie  „w  zakresie  infrastruktury  i  inwestycji”  pkt.6.”Budowa  boiska 
wielofunkcyjnego  ogólnodostępnego  dla  dzieci  i  młodzieży  przy  Szkole  Podstawowej  Nr  2  w  Nowej 
Rudzie”. Termin oddania projektu przypada 4 grudnia 2009r.  Prosi  o podanie przyczyn nie dotrzymania 
terminu, czy są przewidziane kary umowne. 

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – firma nie zdążyła wykonać robót w terminie umownym są oczywiście w 
umowie przewidziane kary. Firma deklaruje zakończenie zadania w chwili obecnej. Rozliczenie środków 
nastąpi z końcem maja br.

Radny  Henryk  Zimoch  –  pytanie  „w  zakresie  infrastruktury  i  inwestycji”.  „Wykonano  dokumentację  
projektową  dla  zadania  pn.  Budowa  budynku  szatniowo-biurowego  na  kompleksie  sportowym  przy  ul.  
Sportowej. Jaki był  koszt wykonania  dokumentacji. Pytanie do pkt. 10  „Trwa wykonanie dokumentacji  
technicznej dla zadania Budowa kanalizacji sanitarnej w dzielnicy Drogosław I. Jakiej części Drogosławia to 
zadanie dotyczy.  Pytanie do pkt. 3  „Wybrano wykonawcę w ramach zadania pełnienie funkcji Inżyniera  
Kontraktu dla zadań związanych z rewitalizacją płyty rynku. 

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – w odpowiedzi na pkt.3 wybrano Inżyniera Kontraktu Firmę Komplet 
Inwest sp. J. z Gorzowa Wielkopolskiego jest to firma, która będzie prowadziła nadzór nad wykonaniem 
zadania. 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i  Inwestycji  Roman Kaczmarek -w odpowiedzi na pkt.  10 - chodzi o 
wykonanie przyłącza do budynku byłej szkoły zasadniczej. Gmina ma obowiązek doprowadzenie przyłącza 
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do granic nieruchomości. 

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński  – koszt  wykonania dokumentacji  technicznej  dla budynku szatniowo-
biurowego wyniósł 47.000,-zł.

Radny Jerzy  Pulit  –  pytanie  „w  zakresie  infrastruktury  społecznej”  dot.  pkt.  4  rozpoczęcie  procedury 
powierzenia funkcji dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 7 Pani Barbarze Fester.  Dlaczego powierzenie a nie 
konkurs.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – w tym roku upływa kadencja dyrektora SP nr 7.Burmistrz ma dwa 
sposoby zareagowania w tej sytuacji. Ogłoszenie konkursu bądź powierzenie funkcji dyrektora szkoły osobie 
obecnie pełniącej tą funkcję. Został wybrany wariant drugi czyli powierzenie funkcji  dyrektora szkoły Pani 
Barbarze Fester.

Radny Janusz  Staniocha  -pytanie  „w zakresie  infrastruktury społecznej”  rozliczenie  dotacji  udzielonych 
większości organizacji pozarządowych w roku 2009, w rozliczeniu pozostają dotacje udzielone KS „Piast”  
Nowa Ruda i AZS Collegium Glacense. Prosi o podanie przyczyn i termin rozliczenia. Kolejne pytanie dot. 
„zakresu rozwoju i promocji miasta” pkt.5 Przygotowanie dokumentów do podpisania umowy dla projektu 
„Poprawa standardu infrastruktury  bezpieczeństwa,  jako  element  wzmocnienia potencjału turystycznego 
Dolnego Śląska – współfinansowanego z RPO dla Dolnego Śląska”.  Kiedy zostanie podpisana umowa, na 
jakim jest etapie i czy można już rozpoczynać modernizację pomieszczeń na potrzeby monitoringu.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej Leszek Wójcik – odnośnie rozliczenia przyznanych dotacji 
dla organizacji sportowych. AZS złożył już sprawozdania i w tym tygodniu mają zostać dostarczone faktury. 
KS Piast ma dostarczyć tylko faktury w celu rozliczenia paliwa.

Radny Janusz Staniocha – termin składania sprawozdań został przekroczony.

Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  Społecznej  Leszek  Wójcik  –    termin  przekroczył  AZS  Collegium 
Glacense, zostali monitowani pismem. Istnieje możliwość wyciągnięcia sankcji w postaci np. trzyletniego 
zawieszenia  klubu  na  otrzymanie  dotacji,  jednak  tego  się  nie  stosuje  bo  byłoby  to  zbyt  drastyczne 
posunięcie. 

Naczelnik Wydziału Rozwoju i  Promocji Przemysław Herter – parę dni temu pojawiła się informacja ze 
strony Urzędu Marszałkowskiego, że umowa została podpisana.  Zgodnie z zapisami w III kwartale możemy 
przystąpić do realizacji  tego zadania. Remont pomieszczeń na potrzeby monitoringu ma być finansowany z 
budżetu miasta.

Rada Miejska 19 głosami „za”
przyjęła Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 23 lutego 2010r. do dnia 19 marca 2010r.

Ad.4. Prezentacja Polsko- Czeskiej Wyższej Szkoły Biznesu i Sportu

Prorektor Piotr Oleśniewicz - „ jest mi niezmiernie miło i poczytuje to sobie za zaszczyt zabranie głosu w tak 
szacownym gronie. Dziękuję za zaproszenie i możliwość przekazania kilku informacji o działaniach uczelni. 
Nawiązując do ostatniego spotkania, które miało miejsce w 2007 roku był to czas kiedy miasto wsparło 
dwukrotnie uczelnię. Obiecałem, że pojawię się za jakiś czas i pokaże efekty tego wsparcia.  Chciałbym 
podziękować osobom życzliwym uczelni. tj. Burmistrzowi Miasta Tomaszowi Kilińskiemu, Panu Piotrowi 
Baranowskiemu.  W  2007  roku  nasza  uczelnia  była  w  bardzo  trudnym  momencie  jej  zobowiązania 
przekraczały kwotę 800.000,-zł. Po tych trzech latach uczelnia ma dziś  zobowiązania na kwotę 130.000,-zł. 
Z  40  dłużników  dzisiaj  mamy 3.  Największym  dłużnikiem jest  ZUS  a  zobowiązania  są  rozpisane  na 
najbliższe  dwa  lata.  Na  uczelni  są  prowadzone  dwa  kierunki  kształcenia  Zarządzanie  i  Wychowanie 
Fizyczne. Na kierunku Zarządzanie mamy cztery specjalności ( 225 studentów):

− Zarządzanie Przedsiębiorstwami Międzynarodowymi
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− Zarządzanie Produkcją
− Zarządzanie Placówkami Socjalnymi.
− Zarządzanie Jednostkami Samorządu Terytorialnego

Na Wychowaniu Fizycznym dwie specjalności (43 studentów):
− Nauczyciel Wychowania Fizycznego
− Gimnastyka Korekcyjna

Ogółem kształcimy na obu kierunkach blisko 270 studentów.  
Mury naszej uczelni opuściło ok 300 absolwentów. W tym 259 z kierunku zarządzanie i 32 wychowanie 
fizyczne. W tym roku  opuści uczelnię około 150 studentów czyli  dość liczna grupa. W ostatnich trzech 
latach  została  uregulowana  sytuacja  finansowa  uczelni,  nie  mamy  zobowiązań  wymagalnych.  Mamy 
pozytywną akredytację na obu  kierunkach na trzy lata. Przedłużenie pozwolenia na prowadzenie uczelni 
przez założyciela  do 2015 to  też  jest  krok w kierunku tej  uczelni.  Uzyskaliśmy Certyfikat  Wiarygodna 
Szkoła w roku akademickim 2009/2010.  Współorganizujemy Tatrzańskie Seminaria Naukowa „Edukacja 
Jutra” w Zakopanym w latach 2008/2009. Podpisaliśmy umowę o współpracę i porozumienia z Akademią 
Medyczną we  Wrocławiu  oraz  Fundacją  Akademii  Medycznej  we Wrocławiu  były to  kroki  podjęte  w 
kierunku  kształcenia  pielęgniarek  Były  podejmowanie  wszelkie  próby utworzenia  takiego  kierunku  ale 
okazuje się  że  jest to zbyt drogi kierunek do kształcenia i brak chętnych. Podpisaliśmy list intencyjny z 
Akademią  Wychowania  Fizycznego,  na  której  oparliśmy kadrę  na  kierunku  wychowanie  fizyczne.  List 
intencyjny podpisany został również  z Wyższą Szkołą Edukacja we Wrocławiu gdzie studenci naszej uczelni 
podejmują  kształcenie  na  studniach  magisterskich.  Podpisaliśmy  też  porozumienia  z  Czeską  Izbą 
Gospodarczą  chodzi o współpracę z przedsiębiorcami, z konsorcjum z Republiki Czeskiej,  które skupiają 
świat biznesu i nauki uczelni wyższych. Będziemy współorganizatorami dużej konferencji, która odbędzie 
się  w czerwcu br.  jesteśmy tam oficjalnym partnerem to  są  instytucje  takie  jak  Uniwersytet  w Hradec 
Kralove, Uniwersytet z Barcelony, Uniwersytet Słowacji a ze strony polskiej będzie to nasza uczelnia.
Podpisaliśmy też porozumienie z Galerią TWIERDZA, w której się promujemy. Rozpoczęliśmy projekt na 
bibliotekę wirtualną,  ministerstwo wspiera  ten projekt.  Ulokowaliśmy kształcenie  czeskich studentów w 
Nowej Rudzie. Dziś Czescy studenci są obecni na naszej uczelni przyjeżdżają na zajęcia do Nowej Rudy. 
Obecny jest na sali  starosta ostatniego roku z Czech Pan Pawel Bochuvka, który chętnie się wypowie i 
odpowie na wszelkie pytania, co do oczekiwań i odbierania uczelni po stronie czeskiej przez potencjalnych 
naszych studentów bądź nauczycieli. Zbudowaliśmy kadrę wykładowców z Republiki Czeskiej dla potrzeb 
nauczania jest to mocna kadra. Stratą dla uczelni jest to że  nie może prowadzić działalności gospodarczej 
tylko  i  wyłącznie  działalność edukacyjną.  Możemy ją  prowadzić  jedynie  przez wyodrębnione podmioty 
gospodarcze. Uruchomiliśmy studia podyplomowe w ramach  Programu Operacyjnego „Kapitał Ludzki” pod 
działanie 2.1.1 na kwotę 693.000,-zł umowa została podpisana. Wsparcie finansowe jest na kwotę 605.000,-
zł  nasz  wkład  własny to  80.000,-zł  pochodzi  on  z  opłat  czesnego studentów studiów podyplomowych. 
Mieliśmy obawy czy uczenia przełamie brak wiary w jakość kształcenia naszej uczelni i czy zrobimy nabór. 
Przez pierwszy miesiąc mieliśmy duże problemy ze zrobieniem naboru było około 70 osób na kształcenie na 
trzech kierunkach. Po półtora miesiąca zrobiliśmy pełny nabór. To jaki jest odbiór zajęć przez studentów 
skutkuje tym, że na drugą edycję na którą nabór rozpoczniemy końcem sierpnia mam już zgłoszonych tyle 
osób, że utworzono listę rezerwową. Uczelnia złożyła kolejny wniosek o dofinansowanie kolejnych studiów 
na kwotę 744.000,-zł. Dlaczego na taką kwotę. Projekt działania 2.1.1. pozwala składać wnioski na kwotę od 
400.000,-zł do 10mln.zł To pozwala uczelni poprzez koszty pośrednie odbudować zaplecze dydaktyczne, 
zakupiliśmy komputery,  projektory,  kserokopiarki  itp.  Nasze  plany  to  uczelnia  największa  w  Polsce  w 
kształceniu  czeskich  studentów.  W  ubiegłym  roku  rozstaliśmy  się  z  partnerem  naszej  uczelni  co 
poskutkowało tym, że część studentów odeszła na inne uczelnie. Jesteśmy wizytówką Nowej Rudy i Powiatu 
Kłodzkiego jeżeli chodzi o uczelnię wyższą, ponieważ w powiecie i na terenie miasta Nowa Ruda nie ma 
innej uczelni. Jesteśmy centrum edukacji Ziemi Kłodzkiej – szkolenia i studia podyplomowe. Samodzielność 
finansowa. Bilans ostatniego roku pokazuje, że uczelnia odnotowała zyski i ma nadzieję, że zobowiązania 
finansowe od przyszłego roku znikną. Budżet uczelni przekracza już kw. 1,5mln.zł Oczekiwania w kierunku 
miasta to ujęcie uczelni w strategi rozwoju miasta. Chcielibyśmy, aby miasto identyfikowało się z uczelnią, 
chodzi o wsparcie w promocji  uczelni w powiecie i województwie. Odczuwamy brak takiej informacji w 
materiałach promocyjnych miasta.  Uczelnia  ma również wizję  zagospodarowania i  odnowienia budynku 
przy ul.  Kłodzkiej 31. Jest to oficjalna siedziba uczelni a budynek nie jest  jej  wizytówką. Budynek jest 
świetnie  zlokalizowany  ale  wymagający  dużych  nakładów.  Uczelnia  nie  jest  w  stanie  samodzielnie 
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zbudować bazy dydaktycznej gdyż są to duże nakłady finansowe. Wyposażenie jest ale brak profesjonalnych 
sal. Kolejna rzecz to wsparcie uczelni w rekrutacji studentów. Chodzi o to, że w mieście nie ma oznakowania 
naszej uczelni brakuje tej informacji. Mamy dziś problemy w bieżącej działalności jeśli chodzi o uczelnię ale 
nasze analizy pokazują,  że od przyszłego roku od października przy naborach,  które zakładamy takiego 
problemu  nie  będzie,   jednak  do  tego  czasu  musimy  dotrwać.  Mówimy  tu  o  kwocie  wsparcia,  która 
pozwoliłaby nam ten czas przetrwać. Otrzymaliśmy informację, że uczelnia nie może otrzymać kredytu z 
banku nawet gdy chodzi  o rachunek bieżący.  Chciałby,  aby również głos zajął  Pan Pawel Bochuvka by 
przedstawił uczelnię od strony czeskiej”.

Pan Pawel  Bochuvka -   jestem studentem i  starostom na trzecim roku.  Chętnie  odpowiem na wszelkie 
pytania jednak w pierwszej kolejności  chciałbym zadać kilka pytań. Ocenę szkoły podzieliłbym na dwa 
obszary. Pierwsza to ocena jakości kształcenia,  druga to stabilność finansowa  i ekonomiczna. W zakresie 
kształcenia  szkoła  zrobiła  wielki  postęp  i  jest  zdolna  konkurować  na  rynku  Czeskim.  Jeżeli  chodzi  o 
zaplecze techniczne to nie jest konkurencyjna do szkół działających w kierunku czeskich studentów. Druga 
kwestia to zakwaterowanie. W obecnym hotelu  można to ocenić po przenocowaniu w tym budynku choćby 
jedną  noc.   Jak  państwo  zabezpieczycie  kształcenie  w   przyszłości,  kiedy  na  uczelni  pojawi  się   300 
studentów czeskich jak już  jest ciężko. Czeska strona jest w stanie zapewnić uczelni przychód rzędu ok 
1mnl.zł  w ramach roku akademickiego. Poziom nauczanie jest wystarczający, chodzi tylko o techniczne 
zabezpieczenie dla uczelni.  Czeski  student  potrzebuje dwóch informacji  przy podjęciu nauki  jedna dot. 
jakości kształcenia druga, to że szkoła jest stabilna finansowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – prosi o zadawanie pytań.

Radny Bogusław Frącek – jakie uczelnia posiada kierunki studiów podyplomowych.

Prorektor Piotr Oleśniewicz – kierunek o nazwie menadżerowie przyszłości i w tym: 
− doskonalenie umiejętności menadżerskich i negocjacyjnych;
− menadżer personalny;
− menadżer jako trener i coauch. 

W nowym wniosku który złożyli dodany został jeszcze jeden kierunek  o nazwie menadżer projektu.

Radna Regina Wałęsa – przez ile dni w tygodniu wykorzystywany jest ten budynek przez uczelnię. Jeżeli jest 
to tylko sobota i niedziela to czy macie państwo jakiś zamysł na wykorzystanie tego  budynku w 100%.

Prorektor Piotr Oleśniewicz – budynek jest wykorzystywany w dwóch obszarach działalności uczelni. Część 
administracyjna działa 7 dni w tygodniu, sale wykładowe wykorzystywane są w sobotę i niedzielę. Chcieliby 
by ten budynek był takim centrum edukacji w którym w sobotę i niedzielę odbywają się studnia a pozostałe 
dni tygodnia inne zajęcia. 

Radny Arkadiusz  Michalski  –  pytanie do Burmistrza jak się zapatruje na formy wsparcia  uczelni  przez 
miasto. 

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  przedstawione  obszary  wsparcia  i  oczekiwania  uczelni  są  bardzo 
szerokie  i  dotyczą różnych aspektów.  Jedno z oczekiwań to baza dydaktyczna czyli  budynek w którym 
znajduje  się  uczelnia.  Budynek  ten  rzeczywiście  nie  stanowi  wizytówki  uczelni  a  jeżeli  mówimy  o 
funkcjonowaniu uczelni w tym budynku,  to należy dołożyć wszelkich starań by przynajmniej  w stopniu 
poprawnym był przygotowany do prowadzenia zajęć dydaktycznych. Jeżeli chodzi o oczekiwania wsparcia 
finansowego uczelni to państwo mają propozycję podniesienia kapitału zakładowego założyciela czyli spółki 
CTS. Takiego wsparcia miasto udziela uczelni już od kilku lat. Dobrze jest słyszeć prognozy na przyszłość 
związane z nowym rokiem akademickim. Jest to jedyna tego typu uczelnia w Polsce, może jeszcze nie  za 
bardzo znana w Polsce a szerzej znana po stronie Czeskiej i jedyna uczenia na terenie Powiatu Kłodzkiego. 

Radny Bogusław Frącek -w jaki sposób oddziaływanie niżu demograficznego wpływa na uczelnię i jak to się 
dzieje po stronie Czeskiej.
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Prorektor  Piotr  Oleśniewicz  –  niż  demograficzny  odbija  się  na  naborach  szczególnie  na  uczelniach 
niepublicznych. Uczelnia szuka swojej szansy w swojej specyfice bo jest uczelnią Polsko- Czeską. Nasza 
szansa to są Czescy studenci. Niż demograficzny w Czechach jest opóźniony o trzy lata. 

Radny Arkadiusz Michalski – jaka jest szansa na uruchomienie studiów dziennych lub np.  otwarcie oddziału 
przedszkolnego.

Prorektor  Piotr  Oleśniewicz -uczelnia ma możliwość prowadzenia  studiów stacjonarnych ale niestety na 
takie studnia nie ma chętnych. Jeżeli chodzi o inną działalność byłoby dobrze by w tym obiekcie odbywały 
się działania spójne z edukacją czyli przedszkole, szkoła językowa, biblioteka czyli tzw. centrum edukacji
.
Radny Tadeusz Daszkiewicz – przy uczelni działa Akademicki Związek Sportowy czy nie należałoby temu 
klubowi udzielić większego wsparcia.

Prorektor Piotr Oleśniewicz – w klubie nastąpiła zmiana prezesa, klub działa samodzielnie choć jest nadzór 
ze strony rektora. Jest świadom, że klub powinien lepiej działać ale z drugiej strony brakuje środków by 
zmotywować  osoby prowadzące do lepszej pracy. Wszyscy działają nieodpłatnie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – podziękował gościom za przybycie 

przerwa
po przerwie

posiedzenie opuścił radny Andrzej Cyman

Ad. 5. Podjęcie uchwał:

a) projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

Skarbnik  Miasta  Jan  Szeląg  –  zwiększa  się  dochody  z  tytułu  dotacji  celowej  o  kwotę  353.000,-zł  z 
przeznaczeniem  na  dofinansowanie  realizacji  programu  wieloletniego  „Pomoc  państwa  w  zakresie 
dożywiania”.  Zwiększa  się  plan  dochodów  o  kw.  40.000,-zł  na  zrealizowany  projekt  „Multimedia 
pograniczne”,  środki  te  proponuje  się  przeznaczyć  na  dopłatę  do  kapitału  zakładowego  spółki  CTS  z 
przeznaczeniem na  pokrycie  straty  co  umożliwi  dokapitalizowanie  Polsko  –  Czeskiej  Wyższej  Szkoły 
Biznesu  i  Sportu.  W  związku  z  możliwością  realizacji  zadania  „Sporządzanie  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulicy Słupieckiej ze środków zewnętrznych. Kwotę 75.665,-zł 
wprowadza  się  do  budżetu  miasta   na  rok  2010  jako  środki,  które  nie  wygasają  z  upływem  roku 
budżetowego z przeznaczeniem na realizację:

− sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  dla obszarów w rejonie ulic 
Mała Kolonia i Jasna kw. 40.665,-zł;

− zmiana studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego kw. 35.000,-zł.
Zwiększa  się  dochody budżetu  z  tytułu środków z Powiatowego Urzędu Pracy na  zatrudnienie  osób w 
ramach robót publicznych – 96.289,-zł. Szczegółowo wszelkie zmiany ujęte są w ww. projekcie.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały.

Radny Piotr Wróbel – poinformował, że Komisja Gospodarczo – Budżetowej wnioskuje o wykreślenie z 
projektu uchwały kw. 40.000,-zł  przeznaczonej  na dokapitalizowanie Polsko – Czeskiej  Wyższej  Szkoły 
Biznesu i Sportu. Komisja oczekuje by szkoła przedstawiła prognozę finansową  uczelni. Opinia Komisji  nt. 
omawianego  projektu  uchwały  jest  pozytywna,  po   wykreślenie  kw.  40.000,-zł  po  stronie  dochodów i 
wydatków.

Radny  Janusz  Staniocha  –  w  związku  z  możliwością  realizacji  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego dla ul. Słupieckiej. Co to za środki i dlaczego wykreślamy je z zadania 
bieżącego a wprowadzamy w załączniku do sporządzenia miejscowego planu.
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Skarbnik Miasta Jan Szeląg-  środki te są w wykazie wydatków  niewygasających z roku 2009 i  jest wiedza, 
że nie będziemy ich wydatkować dlatego wprowadzamy je z powrotem do budżetu. 

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – jeżeli chodzi o mpzp ul. Słupieckiej to dzisiaj w porządku obrad sesji 
jest projekt uchwały dot. zmiany zakresu planu przy ul. Słupieckiej wynikający z wniosku złożonego przez 
firmę  „INVEST – PARK DEVELOPMENT” dot.  obszaru byłej  specjalnej  strefy ekonomicznej  przy ul. 
Słupieckiej. W załączniku graficznym jest ten obszar włączony do obszaru tworzonego planu, dodatkowo 
jeszcze rozszerzony o otoczenie m.in. o przebieg planowanej obwodnicy Słupca. Plan będzie finansowany 
przez firmę „INVEST – PARK DEVELOPMENT”. Dlatego środki niewygasające o których jest mowa   są 
przeznaczone na finansowanie sporządzenia planu dla ul. Małej Koloni i Jasnej oraz na prace związane ze 
zmianami w studium. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – poddał pod głosowanie wniosek Komisji Gospodarczo – 
Budżetowej o wykreślenie kwoty 40.000,-zł. z projektu uchwały zarówno po stronie dochodów i wydatków. 

Rada Miejska 16 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” przyjęła wniosek Komisji.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 338/XLII/10

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

posiedzenie opuszcza radny Tomasz Kuczaj

b) w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Skarbnik Miasta  Jan Szeląg-  obligacje  zostaną wyemitowane  w związku z  koniecznością  sfinansowania 
m.in. niżej wymienionych wydatków inwestycyjnych:

1. Modernizacja ul. Bohaterów Getta – etap 2 – budowa ogrodzenia wzdłuż ulicy Bohaterów Getta – 
221.656

2. Przebudowa dojazdu pod torami – dojazd do ulicy Orkana – 220.000
3. Remont budynku Szkoły Podstawowej Nr 7 przy ul. Kłodzkiej – drenaż opaskowy oraz kanalizacja 

deszczowa – 80.000
4. Termomodernizacja obiektów edukacyjnych – 150.000
5. Budowa oświetlenia ulicznego na ul. Bocznej – 46.150
6. Modernizacja systemu wentylacji w obiektach sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 – 150.000

Regionalne centrum turystyki aktywnej – modernizacja obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej 
Rudzie z zagospodarowaniem terenu oraz budową boiska o nawierzchni sztucznej – 975.000

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały.

Radny Piotr Wróbel – poinformował, że opinia Komisji Gospodarczo – Budżetowej nt. omawianego projektu 
uchwały jest pozytywna.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za” podjęła :

Uchwałę Nr 339/XLII/10
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w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.
c) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Powiatu Kłodzkiego nieruchomości lokalowej położonej 
w Nowej Rudzie przy ul. Świdnickiej nr 45-45a.

Zastępca  Burmistrza  Marzena  Wolińska  –  w lokalu  przy ul.  Świdnickiej  45-45a  funkcjonował  ośrodek 
zdrowia,  który został  zlikwidowany.  Burmistrz  Miasta  wystąpił  z  wnioskiem do Starosty Kłodzkiego o 
sprzedaż ww. lokalu za cenę obniżoną o 75%. Wartość lokalu została ustalona na kw. 283.000,-zł. Spłata 
należności nastąpi w dwóch ratach I w 2010, II w 2011roku.  Budynek w części będzie przeznaczony za 
zabezpieczenie usług medycznych.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały.

Radny Piotr Wróbel – poinformował, że opinia Komisji Gospodarczo – Budżetowej nt. omawianego projektu 
uchwały jest pozytywna.

Radny Janusz Staniocha – kiedy doszłoby do faktycznego przekazania budynku.

Zastępca  Burmistrza  Marzena  Wolińska  –   pierwszym  etapem  jest  uregulowanie  stanu  prawnego 
nieruchomości i ma to nastąpić na początku kwietnia. 

Radny Henryk Zimoch – ze słyszenia wie, że w tym  budynku była wizytacja tylko nie ma informacji czy 
było to miasto czy ktoś ze starostwa. Jaki jest stan techniczny nieruchomości. Czy jest wiedza jaki podmiot 
jest  zainteresowany  otwarciem  przychodni.  Kto  podejmie  się  remontu  budynku  gdy  taka  konieczność 
zaistnieje. 

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  -   zainteresowana  ewentualnym  prowadzeniem świadczeniem usług 
medycznych jest Fundacja Akademii Medycznej z Wrocławia. Prezes fundacji prosił o możliwość obejrzenia 
obiektu co zostało mu umożliwione. Stan obiektu nie jest dobry, jaka część obiektu będzie zagospodarowana 
pod kątem świadczenia usług medycznych tego jeszcze nie wie. Kto będzie przygotowywał ten obiekt pod 
tego typu działalność też jeszcze nie jest ustalone. Obiekt będzie administrowany przez ZGKiM.

Radny Michał Prokopczak – od 20 lat  nikt na terenie gminy nie zajął się mieszkalnictwem a zgodnie z 
ustawą o  samorządzie  gminnym taki  obowiązek  ma  gmina.   Najbardziej  chodzi  o  mieszkania  socjalne, 
których  brakuje.  Odnośnie  projektu  uchwały  to  dzięki  powiatowi  przychodnia  w  Drogosławiu  została 
zlikwidowana. Może iść w tym kierunku by rozmawiać z właścicielem przechodni „EVITA” by użyczył 
jedno pomieszczenie. Na dzień dzisiejszy nie odczuwa potrzeby by w tym miejscu powstała przychodnia. 
Kiedyś przyjmował tam tylko pediatra i internista. Dzisiaj brakuje lekarza w Słupcu. Jeżeli ten obiekt miałby 
dzisiaj  być  przeznaczony  na  służbę  zdrowia  to  jest  przeciwny,  ale  po  wyremontowaniu  może  zostać 
przeznaczony ma mieszkania. Przez tyle lat nie funkcjonował w tym budynku  lekarz i już ludzie się do 
takiego stanu przyzwyczaili jeżdżą do innych miejscowości. 80% ludzi leczy się prywatnie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – bardzo żałuje, że radny nie był na spotkaniu z mieszkańcami Drogosławia 
ponieważ  ten  projekt  uchwały  jest  właśnie  wynikiem  tego  spotkania  i  potrzeb  mieszkańców,  którzy 
domagają się przychodni zdrowia właśnie w tym budynku.

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  zarzuty  radnego  są  bezpodstawne  ponieważ,  ponad  50  mieszkań 
socjalnych  nowych zostało oddane do użytku mieszkańców Nowej Rudy więc nie jest prawdą, że przez 20 
lat w kwestii  mieszkań socjalnych nic nie jest robione. 

Radny Michał Prokopczak – budynek przy ul. Zaułek 7-9 to jest wielki niewypał. 

Radny Bogusław Frącek – to nie miasto zamknęło przychodnię. Wręcz byliśmy przeciw co wyrażaliśmy 
wielokrotnie.   To z inicjatywny radnych, burmistrza oraz na prośbę mieszkańców w dzielnicy Drogosław 
zostaje stworzona  możliwość odtworzenia tej przychodni. Dlaczego nie mamy kupić czegoś co jest warte 
dużo więcej za mniejszą kwotę. Z punktu widzenia budżetu miasta jest to działanie jak najbardziej pożądane. 
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Nie możemy działać przeciwko społeczności lokalnej, ludziom należy wyjść naprzeciw.

Radny Janusz Staniocha – mieszkańcy Drogosławia potrzebują przychodni i prosi by radny Prokopczak sam 
nie decydował co jest mieszkańcom potrzebne a co nie. 

Radna Halina Gajcy – w zlikwidowanej przychodni w Drogosławiu działał pediatra, ginekolog,położna i 
dentysta należy przywrócić to co było kiedyś bo takie są potrzeby mieszkańców. 

Radny Michał Prokopczak - „przez 5 lat  nie było przychodni to ludzie się do tego przyzwyczaili dlatego 
przyjeżdżają do Nowej Rudy czy Słupca,  ja nie jestem przeciwny ale ludzie się już przyzwyczaili do tego, 
że tej przychodni nie ma”. 

Radny Bogusław Frącek – ludzi nie należy przyzwyczajać do uciążliwości i jeżeli taka możliwość jest by coś 
zmienić to należy to zrobić. 

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – to nie jest tak, że mieszkańcy się przyzwyczaili, bo od momentu gdy ta 
przychodnia  została  zlikwidowana  grupa  mieszkańców  pisała  listy,  przychodziła  osobiście   w  sprawie 
przywrócenia tej przychodni. Wcześniej nie było takiej możliwości a dziś taka możliwość zaistniała dlatego 
powinniśmy stworzyć warunki do świadczenia tam usług medycznych.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Powiatu Kłodzkiego nieruchomości lokalowej położonej w Nowej 
Rudzie przy ul. Świdnickiej nr 45-45a.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za” podjęła :

Uchwałę Nr 340/XLII/10

w sprawie  wyrażenia zgody  na nabycie  od  Powiatu  Kłodzkiego nieruchomości  lokalowej  położonej  w  
Nowej Rudzie przy ul. Świdnickiej nr 45-45a.

d)  w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego.

Pani Kamola Zamolska – omówiła trzy kolejne projekty ponieważ są ze sobą związane. Projekt uchwały w 
sprawie zmiany studium jest konsekwencją kolejnych projektów. W ramach prac nad projektami uchwał 
stwierdzono  konieczność  fragmentarycznej  zmiany  studium.  Studium  przewiduje  zagospodarowanie 
przemysłowe. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały.

Radny Piotr Wróbel – poinformował, że opinia Komisji Gospodarczo – Budżetowej nt. trzech omawianych 
projektów uchwał jest pozytywna. Jak wygląda struktura właścicielska w rejonie ulic Mała Kolonia czyje są 
to tereny.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński -  jeżeli chodzi o nieruchomość to jest własnością firmy „Invest – Park 
Developlment”, są tam również dwie nieruchomości należące do przedsiębiorców, którzy nabyli je od WSSE 
Invest Park” i do dzisiaj nie zrealizowali swoich inwestycji przemysłowych. Pozostałe tereny są własnością 
Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 

Radny  Piotr  Wróbel  –  czy  dla  terenów,  które  stanowią  własność  prywatną  też  będziemy  sugerowali 
lokalizację obiektów handlowych.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński -  dzisiaj nie przesądzany przeznaczenia tych terenów. 
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Radny Janusz Staniocha -jakie są plany inwestycyjne firmy „Invest – Park  Developlment” 

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – jeżeli chodzi o obszar Małej Koloni firma ma partnera, który ma zamiar 
w tym rejonie wybudować galerię handlową. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  apeluje,  aby  na  skwer  przy  domkach  jednorodzinnych  nie  został 
skierowanych ruch by nie stanowiło to uciążliwości dla mieszkańców.

posiedzenie opuszcza radny Zbigniew Radgowski 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 16 głosami „za” podjęła :

Uchwałę Nr 341/XLII/10

w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  
przestrzennego.

e) w sprawie zmiany uchwały Nr 287/XXXVI/09 z dnia 16 września 2009r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ul. Słupieckiej.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały.

Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały Nr 287/XXXVI/09 z dnia 16 września 2009r.  w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ul. Słupieckiej.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 16 głosami „za” podjęła :

Uchwałę Nr 342/XLII/10

w sprawie  zmiany  uchwały  Nr  287/XXXVI/09  z  dnia  16  września  2009r.  w sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ul. Słupieckiej.

f) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszarów w rejonie ulic : Mała Kolonia i Jasna.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały.

Radny Tadeusz Daszkiewicz – radni otrzymali dwa załączniki do projektu uchwały jeden z materiałami drugi 
został rozdany przed sesją.

Pani Kamila Zamolska – załącznik który został rozdany przed sesją jest właściwy.

Przewodniczący Rady Miejskie  poddał pod głosowania nowy załącznik mapowy do projektu uchwały.

Rada Miejska 16 głosami „za” 16 głosami „za” przyjęła:
 nowy załącznik mapowy do projektu uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów 
w rejonie ulic : Mała Kolonia i Jasna.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” podjęła:

Uchwałę Nr 343/XLII/10
w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  
obszarów w rejonie ulic : Mała Kolonia i Jasna.

Posiedzenie opuścił radny Henryk Zimoch 

g)  zmieniająca uchwałę Nr 60/VI/03 Rady Miejskiej  w Nowej Rudzie z dnia 10 kwietnia 2003r.  w 
sprawie Statutu Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Naczelnik Wydziału Rozwoju i  Promocji  Przemysław Herter  -  proponowane  w przedmiotowej  uchwale 
zmiany  Statutu  Gminy  Miejskiej  Nowa  Ruda  mają  charakter  porządkujący  i  wynikają  z  zasadności 
dostosowania jego unormowań do stanu faktycznego.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały.

Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca 
uchwałę Nr 60/VI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 10 kwietnia 2003r. w sprawie Statutu Gminy 
Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za” podjęła :

Uchwałę Nr 344/XLII/10
 zmieniająca uchwałę Nr 60/VI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 10 kwietnia 2003r. w sprawie 
Statutu Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Na posiedzenie powraca radny Henryk Zimoch

h) w sprawie zasad używania herbu, barw i hejnału Miasta Nowa Ruda.

Radny Janusz Staniocha – jest to projekt Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji i wychodzi on na 
przeciw uwagom  zgłaszanym na poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały.

Radny  Piotr  Wróbel  -  Komisja  Gospodarczo-Budżetowa pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w 
sprawie zasad używania herbu, barw i hejnału Miasta Nowa Ruda po naniesieniu następujących poprawek :

- po § 3 dodanie § 4 o treści  „Zainteresowane podmioty powinny używać herbu i barw w kształcie,  
proporcjach i barwach zgodnych z wzorami graficznymi przedstawionymi  w załącznikach nr 2 i 3  
do Uchwały Nr 60/VI/03 z dnia 10 kwietnia 2003r. w sprawie Statutu Gminy Miejskiej Nowa Ruda.” 

− zmianę zapisu dotyczącego sposób odtwarzania hejnału tj. zapis „z nagrania (płyta cd)”  zamienić 
na ”z nośnika elektronicznego”.

Radna  Halina  Gajcy -  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie  zasad 
używania herbu, barw i hejnału Miasta Nowa Ruda po naniesieniu poprawki w § 5, który otrzyma brzmienie:
„Hejnał  będzie  wykonywany przez  trębacza podczas  świąt  państwowych i  miejskich,  a  w pozostałe  dni  
odtwarzany z nagrania (płyta cd), o godz. 12:00 z wieży Ratusza.”

Radny Michał Prokopczak – hejnał powinien być grany przez trębacza (w mundurze) z wieży Ratusza o 
godz. 12.00  od poniedziałku do piątku. 

Radny Bogusław Frącek - Komisja Zdrowia i Ekologii pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
zasad używania herbu, barw i hejnału Miasta Nowa Ruda.
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Radny Tadeusz Daszkiewicz -  Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
sprawie zasad używania herbu, barw i hejnału Miasta Nowa Ruda.

Radny Janusz Staniocha – odnosi się do zapisu o treści  „Zainteresowane podmioty powinny używać herbu i  
barw w kształcie, proporcjach i barwach [....]  Nie odnalazł w statucie zapisu o proporcjach w związku z 
czym zapis  powinien  brzmieć:   „Zainteresowane  podmioty  powinny  używać  herbu i  barw  zgodnych z  
wzorami graficznymi przedstawionymi  w załącznikach nr 2 i 3 do Uchwały Nr 60/VI/03 z dnia 10 kwietnia 
2003r. w sprawie Statutu Gminy Miejskiej Nowa Ruda.” 

Radny Bogusław Frącek- wspomniana poprawka jest już zapisana w § 1. 

Radny Michał Prokopczak – powtarza swój wcześniejszy wniosek..

Radny Piotr  Wróbel  –  zakup sprzętu   i  odtwarzanie  hejnału  z  wieży Ratusza  to  koszt   od  10-13  tys., 
natomiast by go odtwarzać z budynku przy ul.  Rynek 11 za pomocą już istniejących syren należy tylko 
zakupić niezbędny sterownik za kwotę 2.500,-zł (netto).  Kolejna propozycja to odtwarzanie sygnału z wieży 
kościoła Św. Mikołaja  koszt 8.500,-zł. Wariant drugi jest  najtańszy  ale również odtwarzanie z tego punktu 
jest najlepiej słyszalne. Z biegiem czasu gdy rozpocznie się rewitalizacja rynku, uwolnią się środki to będzie 
możliwe przeniesienie  odtwarzania hejnału do Ratusza. Zgadza się z sugestią Komisji Rewizyjnej ale jest 
daleki jest by to ujmować w projekcie uchwały. 

posiedzenie opuścił radny Arkadiusz Michalski 

Radny Janusz Staniocha – należy mieć świadomość, że gdy zamieścimy w uchwale taki zapis nie będzie 
możliwe odtwarzanie hejnału w innym miejscu jak np. zawodach.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan  –  jaki  jest  koszt  w  przypadku  odtwarzanie  codziennie 
hejnału przez trębacza.

Naczelnik Wydziału Rozwoju i Promocji Przemysław Herter – tysiąc złotych miesięcznie.

Radny Michał, Prokopczak – odtwarzanie z nośnika elektronicznego przypomina mu lata pięćdziesiąte gdy 
powstały „kołchoźniki”.

Radny Tadeusz Daszkiewicz – zgadza się w wypowiedzią radnego Prokopczaka ale jest realistą a zapis w 
uchwale będzie tylko ograniczał. 

Radny  Bogusław  Frącek  –  całkiem  możliwe,  że  po  tym  czasie  prób  wrócimy  do  propozycji  radnego 
Prokopczaka. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  –  poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnego  Michał 
Prokopczaka by hejnał był grany przez trębacza z wieży Ratusza.

Rada Miejska 5 głosami „za” przy 9 głosach „przeciw” :
odrzuciła wniosek radnego.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej tj. 
poprawki  w  §  5,  który  otrzyma  brzmienie:„Hejnał  będzie  wykonywany  przez  trębacza  podczas  świąt  
państwowych  i  miejskich,  a  w pozostałe  dni  odtwarzany  z  nagrania  (płyta  cd),  o  godz.  12:00  z  wieży  
Ratusza.”

Rada Miejska 5 głosami „za” przy 9 głosach „przeciw” :
odrzuciła wniosek Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – poddał pod głosowanie wniosek Komisji Gospodarczo – 
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Budżetowej   po § 3 dodanie § 4 o treści   „Zainteresowane podmioty powinny używać herbu i  barw w  
kształcie, proporcjach i barwach zgodnych z wzorami graficznymi przedstawionymi  w załącznikach nr 2 i 3  
do Uchwały Nr 60/VI/03 z dnia 10 kwietnia 2003r. w sprawie Statutu Gminy Miejskiej Nowa Ruda.” 

Rada Miejska 10 głosami „przeciw” przy 1 głosach „wstrzymującym się od głosowania” :
odrzuciła wniosek Komisji Gospodarczo – Budżetowej.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – poddał pod głosowanie wniosek Komisji Gospodarczo – 
Budżetowej  zmianę  zapisu  dotyczącego  sposób  odtwarzania  hejnału  tj.  zapis „z  nagrania  (płyta  cd)”  
zamienić na ”z nośnika elektronicznego”.

Rada Miejska 11 głosami „za” przy 1 głosach „przeciw” i 2 „wstrzymujących się od głosowania” :
przyjęła wniosek Komisji Gospodarczo – Budżetowej 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie zasad używania herbu, barw i hejnału Miasta Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 10 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 3 „wstrzymujących się od 
głosowania” podjęła :

Uchwałę Nr 345/XLII/10

w sprawie zasad używania herbu, barw i hejnału Miasta Nowa Ruda.

i)zmieniającej  uchwałę  Nr  331/XL/10  z  dnia  27  stycznia  2010r.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
podwyższenie kapitału zakładowego poprzez wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Wodociągów i 
Kanalizacji Spółki z o.o. w Nowej Rudzie.

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  z  uwagi  na  to,  że  spółka  ZWiK  nosi  się  z  zamiarem  zakupu 
nieruchomości  położonych  w  Nowej  Rudzie  w  rejonie  ul.  Jawornik  i  Nowa  Osada  niezbędnych  do 
zaopatrzenia mieszkańców w wodę zostaną podwyższone udziały Gminy Miejskiej Nowa Ruda w kapitale 
zakładowym spółki ZWiK poprzez wniesienie wkładu pieniężnego w  wysokości do 217.000zł.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały.

Radny Piotr Wróbel – poinformował, że opinii Komisji Gospodarczo – Budżetowej nt. omawianego projektu 
uchwały jest pozytywna.

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniającej uchwałę Nr 331/XL/10 z dnia 27 stycznia 2010r. w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie 
kapitału zakładowego poprzez wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Spółki 
z o.o. w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za” podjęła :

Uchwałę Nr 346/XLII/10

zmieniającej uchwałę Nr 331/XL/10 z dnia 27 stycznia 2010r. w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie  
kapitału  zakładowego  poprzez  wniesienie  wkładu  pieniężnego  do  Zakładu  Wodociągów  i  Kanalizacji  
Spółki z o.o. w Nowej Rudzie.

Na posiedzenie powraca radny Andrzej Cyman
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j) w sprawie zatwierdzenia regulaminów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na 
2010r.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały.

Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały  w sprawie 
zatwierdzenia regulaminów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na 2010r.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 16 głosami „za” podjęła :

Uchwałę Nr 347/XLII/10

w sprawie zatwierdzenia regulaminów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na 2010r.

Ad.6. Odpowiedzi na interpelacje.

Radny Krzysztof Richter – nie jest zadowolony z udzielonej odpowiedzi. 

Radny Jerzy Pulit - nie jest zadowolony z udzielonej odpowiedzi ponieważ środki powinny znaleźć się na ten 
cel. 

Ad.7. Interpelacje radnych.

Radny Bogusław Frącek  -  interpelacja  dot.  parkowania  przy ul.  Rynek  11  (po  prawej  stronie)  czy jest 
możliwe umieszczenie tabliczki informacyjnej  „za wyjątkiem radnych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w 
czasie odbywania się sesji bądź komisji”. 

Radny Piotr Wróbel – w imieniu mieszkańców dzielnicy Słupiec prosi o zorganizowanie spotkania  wspólnie 
z   Komisją  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji   z  inwestorem  i  projektantami  budowy  centrum 
handlowego odnośnie zjazdu z ul. Kombatantów.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – inspektor nie złożył jeszcze projektu organizacji ruchu. 

Ad.8. Zapytania radnych. 

Radny Piotr  Wróbel  -  dot.  kwestii  rozliczeń  składanych  przez  kluby sportowe.  Prosi  o  przygotowanie 
informacji  jakie środki   zostały przekazane w roku 2009 do Klubu Sportowego „Piast” chodzi  o środki 
bezpośrednio  przekazane  z  budżetu  miasta  jak  i  o  środki   przekazywane  za  pośrednictwem  funduszu 
alkoholowego.

Radny Janusz Staniocha -zapytanie dot. zezwolenia na ustawienie tablicy informacyjnej na skwerze przy ul. 
Sokola 1. Pojawiła się tam tablica informująca o pracach na rzece Włodzicy kto wydał zezwolenie na jej 
ustawienie.

Radny Jerzy Pulit – środki odnośnie remontu ul. Kwiatkowskiego są zabezpieczone w budżecie Starostwa 
Powiatowego  w  Kłodzku  w  kwocie  100.000,-zł,  czy   były  prowadzone  również  rozmowy z  Kopalnią 
Surowców Skalnych  odnośnie partycypowania w kosztach remontu tej ulicy. 

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – Zarząd Dróg Powiatowych ma przystąpić do przygotowania  projektu 
budowlanego  dot.  budowy  chodnika.  Jeżeli  będzie  już  gotowa  dokumentacja  wraz  z  kosztorysem 
inwestorskim odnośnie wykonania tego zadania będziemy wtedy poproszeni jako Gmina a co za tym idzie i 
KSS Bartnica do rozmowy nt. finansowania tego zadania. 

Ad. 9. Sprawy różne

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – radni otrzymali sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z prac 
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za rok 2009 czy są zapytania.

Radny  Piotr  Wróbel  –  otrzymał  odpowiedź  odnośnie  wspólnych  inwestycji  miasta  Nowa  Ruda  ze 
Starostwem Powiatowym w  Kłodzku  i  niestety  nie  ma  się  czym  chwalić.  Dlatego  proponuje  wspólne 
posiedzenie  z  Komisją  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji  wraz  z  radnym  powiatowymi.  W  celu 
wskazania radnym z Rady Powiatu  inwestycji, które są już rozpoczęte bądź w fazie projektowania i poprosić 
o pomoc w ich realizacji. 

Radny  Henryk  Zimoch  –  miało  być  zorganizowane   spotkanie  radnych  z  radnymi  z  czeskich  miast 
partnerskich.

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska – takie spotkanie jest przewidziane  pod koniec wrześnie br.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – przypomina radnym o składaniu oświadczeń majątkowych

Ad. 10. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął XL 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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